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PoStovani Predsjednite Vlade Djukanovtdu

u skladu sa elanom 187. Poslovnika Skup gtine Crne Gore, kao ovlatdeni predstavnik
Kluba poslanika Albanskih partija ( Forca , Demokratska partija) , HGI I LPCG upudujem Vam
slijedeee pitanje:

to Vlada Crne Gore uradila do sada i dali planira preduzeti nova aktivnosti u slueaju
neuspjeSne privatizacije Solana Bajo Sekulid u. Ulcinju kako bi se zaAtitio i potvrdio stay
(ZakljuEak) Vlade CG iz februara 2012 godine kojim se potvrdjuje namjena tog podruCja za
proizvodnju soli?

Koje su mjere mogude od strane va ge Vlade kako bi se zaustvila agonija radnika Solana i
omogueilo da se pokrene ovogodithjaproizvodnja koja je pod znakom pitanja zbog
dugogodi g njeg niza poteza menadimnta Solana koje sada rezultiraju totalnom devastacijom tog
prostora?

Smatrate Ii da je dug od 22,000 aura za struju toliki da elektroprivreda CG (u vetinskom
driavnom vlasni gtvu) ne moie pronadi natin da ukljuti struju kako bi se potela ispumpavati
siatka voda sa podruCja solane i potela upumpavati morska voda?

Takodje jeinteresantno Euti stay Vlade na zakljueke Skujtinskih odbora za ekonomiju i
Odbora za Privatizaciju a u veil stkaja ii solani Bajo Sekund?

ObrazIo2enje:

Solana u Ulcinju u proc,esu privatizacije je nepovratno otteoena i zloupotrebljenja ad strane
Vlasnik ih menad±rnenta i od jedne perspektivne fabrike je pretvorena u deinika koji je pred
zatvaranjem!
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Kako je proces privatizacije a i odluke o nadinu privatizacije odluden i sproveden sa namjerom
da se nadje vlasbnik koji de efikasnije upravljati vlasni4tvom i no samo unaprediti proizvodnju
ved i kreairati odr2iva preduzeda kojim de se povedati zapo§ljenost smatram da je potrebno sa
najvi'Seg mjesta u Vladi outi odgovor via sva deS'avanja oko privatizacije Solane?

Odekujem i pisani adgovor!

S poStovanjem,

Germ Nimanbegu
Poslank Force u Skup •Stini Crne Gore i
Predsjednik Kluba Albanskih Partija Forca, AA, HGI i LP u Skupitini CG
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Podgorica, 23. jun 2014. godine

SKUnTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPle, predsjednik

Patovani predsjedrae,

U skladu sa stavom 7 Clana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslaniCka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrZanog 28. maja 2014. godine.

S pogtovanjem,

KANOtIC
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• 5. Genci NIMANBEGU

POSLANItKO PITANJE

Po§tovani predsjedniee Vlade Dukanovitu,

Sto je Vlada Crne Gore uradila do sada i da Ii planira preduzeti nova aktivnosti u slueaju
neuspjegne privatizacije Solane Bajo Sekulit u Ulcinju kako hi se zatitio i potvrdio stair
(Zaldjueak) Vlade CG iz februara 2012 godine kojim se potvrduje namjena tog podrueja za
proizvodnju soli?

Koje su mjere mogute od strane va ge Vlade kako hi se zaustavila agonija radnika Solane i
omogutilo da se pokrene ovogoditgnja proizvodnja koja je pod znakom pitanja zbog
dugogodignjeg niza poteza menad'imenta Solane koje sada rezultiraju totalnom devastacijom tog
prostora?

Smatrate ii da je dug od 22,000 eura za struju toliki da Elektroprivreda CG (u vetinskom
driavnom vlasni§tvu) ne moie pron g' naein da ukljuei struju kako bi se poeela ispumpavati
slatka voda sa podrueja Solane i poeela upumpavati morska voda?
Takode je interesantno euti sta y Vlade na zakljueke Skupgtinskih odbora za ekonomiju i Odbora
za Privatizaciju a u vezi steeaja u solani Bajo Sekulie?

Obrazloienje:

Solana u Ulcinju u procesu privatizacije je nepovratno o gteeena i zloupotrebljenja od strane
Vlasnika iii menad'frnenta i od jedne perspektivne fabrike je pretvorena u duinika koji je pred
zatvaranjem!

Kako je proces privatizacije a i odluke o naeinu privatizacije odlueen i sproveden sa namjerom da
se nade vlasnik koji ee efikasnije upravljati vlasni gtvom i ne samo unaprijediti proizvodnju vet i
kreirati odriiva preduzeea kojim te se povetati zapoSljenost smatram da je potrebno sa najvigeg
mjesta u Vladi euti odgovor na sva de gavanja oko privatizacije Solane?

Oeekujem i pisani odgovor!



ODGOVOR

Pcgtovani gospodine Nimanbegu,

Imajud u vidu da su predstavnici Vlade Crne Gore nekoliko puta davali odgovore po pitanju
stanja u AD Solana Bajo Sekulie u Ulcinju, istitem da se sada§nji odgovor u bitnome ne moie
razlikovati od prethodnih, buduti da se einjenitno stanje nije promijenilo.

Nesporno je da Solana ima vgedecenijsku tradiciju poslovanja, kao i da je ovo privredno dru§tvo
umnogome doprinijelo razvoju Op gtine Ulcinj. Takode, einjenica je da je ovo privredno dru§tvo
do sada proglo kroz dvije upravljatke i vlasnieke promjene, putem kojih je izvigena
transformacija dotadakijeg dru gtvenog preduzeta u akcionarsko drtgtvo, odnosno izmijenjena
vlasnitka struktura kompanije.

U pogledu nadlanosti nad radom kompanije, koja je sada u vetinskom privatnom vlasngtvu,
Vlada Crne Gore je imala nadleinosti u dijelu koji se odnosio na postojanje ugovora o koncesiji za
eksploataciju morske soli, koji, podsjetamo, nije vie na snazi.

tinjenica da je u kompaniji od strane Privrednog suda uveden stetaj koji i dalje traje,
onemogutava Vladu Crne Gore da putem tenderskog postupka dodijeli AD Solani Bajo Sekulie
novi ugovor o koncesiji, jer sa aspekta primjene Zakona o koncesijama, to AD nije u podobnom
stanju za ovu vrstu arara'mana. Eventualno uvodenje novog privrednog dru gtva kao
koncesionara koje bi nastavilo aktivnost proizvodnje morske soli, znaeilo hi obavezu istog da
rijegi imovinsko pravne odnose nad zemlfi gtem i poslovnim postrojenjima nad kojim pravo
korigeenja ima AD Solana Bajo Sekulit. Takvih zainteresovanih kompanija u ovom trenutku nema,
o &mu svjedoei i nesupj8no ogl8avanje prodaje imovine AD Bajo Sekulie od strane steeajnog
upravnika.

Kada je rijee o politici i zakljuecima Vlade Crne Gore o ovom pitanju, jasna je na§a namjera da se
ovaj lokalitet satuva kao prostor na kojem te se vrgiti proizvodnja morske soli, a samim tim i da
se omoguei razvoj lokaliteta kao podrutja od izuzetnog znataja za zaftitu prirode i biodiverziteta,
shodno medunarodnim konvencijama. Trenutno je u izradi Prostorni plan op gtine Ulcinj, a
predlog resornog ministarstava u postupku davanja mi gljenja na isti je da se lokalitet Solane
definige kao prostor za proizvodnju morske soli.

Povodom zakljueaka skupgtinskog Odbora za ekonomiju, finansije i budlet, istieem da Vlada
podr'iava svaku aktivnost i predlo&na rje genja koja za cilj imaju ponovno uspostavljanje
proizvodnje soli i odr2ivost rada Solane. Meclutim, primjetno je da Odbor poku gava da Vladi
prenese ingerencije koje su u sukobu sa pravnim sistemom Crne Gore, previdajuti da je postupak
steeaja i poslovanja kompanije u nadleZnosti steeajnog upravnika, uz nadzor suda, to se
zakljuecima Odbora uop gte ne pominje.



• Oko duga za utro§enu elektritnu energiju, koji je takode predmet Va§eg interesovanja, istitem da
je to pitanje komercijalnog odnosa dvije kompanije. Taal° je da je Drava vetinski vlasnik
akcionarskog kapitala Elektroprivrede, all je navedeno pitanje stvar odluke menadimenta
kompanije koji je u ingerenciji inostranog partnera, kompanije A2A. Prema raspoloiivim
informacijama, menadiment Elektroprivrede je ponudio Solani olak§ice za rje§avanje nastalog
problema, na natin to hi Solana izmirila dio prethodnog duga uz obavezu da budute tro§kove
elektritne energije redovno izmiruje. Vlada je, kao akcionar Elektroprivrede, spremna dati punu
podr§ku ovom rje§enju, uz konstataciju da bi bib o koji drugi vid rje§avanja nastalog duga za
utrogenu elektritnu energiju izazvao negativne posledice na poslovanje Elektroprivrede.

Po pitanju predloga Odbora da Vlada Crne Gore i Fond rada preduzmu neophodne aktivnosti na
povezivanju radnog sta2a i isplati zaostalih zarada u skladu sa odredbama tlanova Zakona o radu,
prema informacijama dobijenim od stetajnog upravnika, a koje su poznate i tlanovima Odbora,
obaveze po osnovu poreza i doprinosa prema zaposlenima uredene su poravnanjima zaposlenih
sa poslodavcem. Naime, po tvrdnjama stetajnog upravnika zaposleni su prihvatili da se njihova
utvrdena potraZivanja isplate prodajom stetajne mase du'inika i to iz reda prioritetnih
potrativanja, kako je i propisano Zakonom o insolventnosti privrednih dru gtava. S obzirom da
vrijednost stetajne mase prevazilazi vrijednost ukupnih utvrdenih potr givanja, za otekivati je
da te se potra2ivanja radnika u cjelosti isplatiti.

Dodatno, odredbama Zakona o radu na koje se Odbor poziva definisano je da se ova prava, u
slutaju stetajnog postupka ostvaruju u skladu sa Zakonom o radu samo ako nijesu ostvarena u
skladu sa Zakonom o insolventnosti privrednih dru gtava, odnosno ako su ona djelimieno
ostvarena u skladu sa Zakonom o insolventnosti privrednih dru gtava, tada zaposlenom pripada
pravo na razliku do nivoa prava utvrdenih po osnovu Zakona o radu. Dakle, ako se ispune svi
procesni i zakonski preduslovi, odnosno ako se potraiivanja radnika ne izmire iz steeajne mase
dunika, Vlada Crne Gore ee postupiti po navedenim odredbama Zakona o radu.

U dijelu predloga Odbora da Vlada Crne Gore zajedno sa opKtinom Ulcinj, uz podr§ku
Investiciono-razvojnog fonda, sagleda moguenost da kroz poslovno - tehnitku saradnju,
obezbijedi uslove za nastavak proizvodnje, Odbor takolle pretpostavlja ingerencije Vlade, koje
izlaze iz postojetih zakonskih okvira. Ponovitu Vlada je, svakako, spremna da podrii svaki
dogovor koji mcde dovesti do nastavka proizvodnje, u skladu sa zakonskim propisima, all
uspostavljanje eventualne poslovno - tehnieke saradnje i obezbjedivanje uslova za nastavak
proizvodnje predstavljaju nadldnost steeajnog upravnika i suda, koji se brinu o poslovanju
kompanije, to se u konkretnom zakljueku Odbora takode ne pominje.

Odbor predlne da povodom rje gavanja evidentnih problema u funkcionisanju Solane, Vlada i
opgtina Ulcinj solidarno sagledaju moguenost prodaje adekvatne dravne iii imovine Opgtine,
kako hi se obezbijedila neophodna finansijska sredstva za nastavak primarne djelatnosti „Solane"
ad Ulcinj - proizvodnje soli, to ne podrazumijeva prodaju imovine Solane. Ovim se zapravo
predlge nepovratno otudenje drZavne imovine u korist nastavka rada i prevazilgenja



• kratkoroenog problema kompanije, koji su nastali neadekvatnim poslovanjem menadimenta koji
je u privatnom vlasnittvu, tto je i rezultiralo uvodenjem stetajnog postupka. Cijenim da navedeni
predlog nije u skladu sa principima koje hi trebalo afirmisati. Umjesto predloienog, smatram da
se kroz zavrtetak steeajne procedure, eijom dinamikom realizacije u Vladi nijesmo zadovoljni,
treba postiei dugoroeno odnivo rjetenje po pitanju Solane Bajo Sekulie.

Zavrtno, ponavljam da je Vlada opredijeljena da se na lokalitetu Solane dugoroeno vrti
proizvodnja morske soli, i u tu svrhu spremni smo da u saradnji sa nadlelnim sudom podriimo
svako konstruktivno rjetenje za prevazilaienja problema, u skladu sa zakonima Crne Gore i
ingerencijama koje Vlada u konkretnom slueaju ima.

Zahvaljujem na palnji.
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